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Seniorrådet Beslutningsprotokol nr. 4 
 

 

Dato: 29.04.2022 KL. 10.00 Sted: Mødelokale Bülows Kaserne 
 

 

Deltagere: Seniorrådet & Trine Roy 

Fraværende: Morten Pors Ilsøe 

 

DAGSORDEN 

 
1. Godkendelse af dagsorden 

2. Godkendelse af referat 

3. Status Senior Nyt og Seniorrådets Facebook side v/Flemming og Søren 

4. Nyt fra Rådets medlemmer 

5. Møde med Senior- og Socialudvalget v/Flemming 

6. Sager fra Senior- og Socialudvalget v/Morten 

Dagsorden og relevante bilag eftersendes. 

7. Forhold vedr. plejehjem v/Flemming 

8. Fremmødevalg – resultat af rundspørge af andre ældreråd v/Flemming 

9. Senere indkomne sager 

10. Eventuelt 
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REFERAT 

1. Godkendelse af dagsorden 

Godkendt uden bemærkninger. 

 

 

2. Godkendelse af referat 

Godkendt med følgende rettelse: 

Øverst side 4 er anført: ”Seniorrådet mangler at kunne få oplyst pengeforbrug vedr. Senior 

Nyt.” Rettes til: ”Seniorrådet mangler at kunne få oplyst pengeforbrug vedr. Seniorrådet i 

2021.” 

 

3. Status Senior Nyt og Seniorrådets Facebook side v/Flemming og Søren 

Senior Nyt: 2. rate er modtaget. Der er kommet et lidt højere beløb pga. moms – fremadrettet 

vil raterne være 100.000 kr. pr. stk. 

Birte og Flemming har haft møde med Allan Abildgaard vedr.: 

• For få, der modtager Senior Nyt (distribueret) 

• En oplevelse af uvenlig telefonbetjening fra FK Distribution, 

som de fremadrettet vil rette op på. 

• FK Distribution oplever ikke 20 fejleveringer som en stor procentuel fejlmargin 

Næste gang Senior Nyt udkommer er 24. og 25. august (septembernummeret). 

Senest 27. juli inden kl. 15 skal Trine sende adresseliste til FK Distribution. 

 

 

Facebook: Vi har ikke etableret spilleregler for, hvad der må komme på Facebook fra Pixi. 

Aftalt at der noteres ”Internt” på dokumenter, som ikke endnu må komme på Facebook. 

Facebook er en vigtig kilde til at synliggøre Seniorrådets aktiviteter. 

 

4. Nyt fra Rådets medlemmer 

• Flemming orienterede om Borgermødet i Middelfart inviteret af Astrid Krag: 

Oplæg ”Mere tid til omsorg” og ”Mere selvbestemmelse og faglighed” 

250 fremmødte deltagere. Astrid Krag fik bordenes gruppearbejde med hjem. 

• Flemming og Søren deltager i Vision 2032 ”Hvor skal vi hen?” 

• Aksel berettede om møde vedr. Senior kurser. Der er ikke nogle midler, men der er mange 

ting, der kan gøres uden. ”Lær at takle” og Ældresagen har mange kurser, så vi skal sikre, 
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at der ikke er dobbeltkonfekt. Seniorrådet modtager et udspil fra Sussie Enghøj Bruun til 

kommende kurser efter sommerferien. 

• Birte fortalte om møde i Aktivitetsudvalget – Der skal være et møde med Sydtrafik i Sep- 

tember, vedr. rejsekort, rejseplaner mv. 

• Grethe fortalte om møde i Ensomhedsudvalget med synlighed for, hvad man kan gøre for 

at undgå for at blive ensom. Vejle Kommune har en rigtig god hjemmeside, som kan 

hjælpe med at forebygge ensomhed. Grethe er i gang med at undersøge, hvordan vi får 

synliggjort aktiviteter i Fredericia Kommune – Hun er i gang med en database over aktivi- 

teterne. 

 

5. Møde med Senior- og Socialudvalget v/Flemming 

Seniorrådet godkend udkastet til dagsordenen. 

 

 

6. Sager fra Senior- og Socialudvalget 

Dagsorden og relevante bilag eftersendes. 

• Socialtandplejen: Fredericia Kommune har haft en lidt snæver fortolkning af, hvem 

det dækker. I Odense er målgruppen også ældre, udsatte borgere, med alkoholbe- 

handling og på offentlig forsørgelse. Seniorrådet ønsker, at Fredericia Kommune føl- 

ger Odense Kommunes definition af målgruppen. 

• Tilgængelighedspuljen: Seniorrådet tilslutter sig planen for puljeuddeling 

• Pårørendeundersøgelse i Kommunens Plejehjem: Seniorrådet finder det tilfreds- 

stillende, at kommunen vil fortsætte denne undersøgelse hvert andet år. 

Seniorrådet foreslår, at en kommende Beboerundersøgelse ligger forskudt, således at 

der udarbejdes en undersøgelse hvert år. 

Seniorrådet tager kladden til efterretning. 

• Plejehjemsråd: Seniorrådet afventer, om nogle af deres forslag inddrages i vedtæg- 

terne. 

• Tilskud til Pensionistforeninger: Seniorrådet anbefaler bredt, at tilførte midler an- 

vendes på medlemmerne. 

• Status på forsøg med uddannelsesvejleder til SOSU: Seniorrådet bakker op om 

ansættelsen af de to uddannelsesvejledere. 
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• Status på ventelister til plejeboliger: Seniorrådet synes, at ventelisten er tilfreds- 

stillende, da det går i den rigtige retning. 

 

7. Forhold vedr. plejehjem v/Flemming 

Der skal bruges et plejehjem, som kan rumme en stor del demente. 

Seniorrådet ønsker overblik over, hvad de 500.000 kr. der er afsat til undersøgelse, bruges på. 

Fremtiden tyder på, at der bør satses på Seniorboliger, så ældre kan blive boende længst tid i 

eget hjem. Dermed bliver plejehjem et kortvarigt ophold. Der er en stor udfordring i demogra- 

fien, da der allerede efter 2032 ikke er samme behov for ældreomsorg. 

 

Placering: Seniorrådet har et ønske om et etplans plejehjem med aktivitetsfælleskab. Der er 

uenighed om, hvorvidt der skal være liv omkring ældreboliger/plejehjem eller natur omkring. 

Fredericia Kommune kunne lade sig inspirere af Demensbyen i Svendborg. 

Seniorrådet anbefaler, at Othello konverteres til ungdomsboliger, rummene er forkerte. 

Hvem betaler: Seniorrådet stiller sig åben overfor muligheder her med et ønske om den hur- 

tigst mulige opførelse. Der kan være en bekymring om helt privateje vil se mere på profit end 

optimale forhold. 

 

Hvem skal stå for drift: Seniorrådet har hørt positivt om fri-plejehjem. De har nogle andre 

tiltag, hvor det er en fordel at have midler med som beboer. Seniorrådet antager, at det er kom- 

munen som vil have tilsynspligt, men vil Seniorrådet have mulighed for indflydelse. 

 

8. Fremmødevalg – resultat af rundspørge af andre ældreråd v/Flemming 

Flemming ringer rundt og spørger kommunerne efter 2 svar er kommet. 

Seniorrådet ønsker, at budgettet splittes op, således at valgbudgettet er separat og tilføres i 

valgåret. 

 

9. Senere indkomne sager 

Intet til referat. 

 

 

10. Eventuelt 
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• Klager 

Seniorrådet ønsker et overblik over klager indenfor Senior-området for 2021. 

 

 

• Kommende møder: 

o Fredag d. 3. juni kl. 09.00-14.00 - Aften og Natteteams - Vejlevej 123 

o Fredag d. 24. juni kl. 09.00-14.00 
o Fredag d. 19. august kl. 09.00-14.00 –Plejen og hverdagsrehabilitering - Sundheds- 

huset 

o Fredag d. 16. september kl.09.00-14.00 – Rosenlunden 

o Fredag d. 14. oktober kl. 09.00-14.00 – Plejecenter Stævnhøj 

o Fredag d. 25. november kl. 9.0-14.00 - 

o Fredag d. 16. december kl. 9.00-14.00 – Tavlhøj i Taulov 

• Kostrådet 

Drøftet hvor meget Seniorrådet involverer sig i maden udover den, der leveres af Elbokøk- 

kenet. Det gør Seniorrådet ikke. 

 

• Pixi 

Ikke muligt at få notifikationer fra Pixi. 

 

• Ventetid hjælpemidler 

Oplever en ventetid på 8 måneder ved ansøgning på el-scooter. 

Formanden undersøger ventetiderne generelt på hjælpemiddelsområdet. 


